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Souhrn významných legislativních událostí
11.1.2010 – 17.1.2010
Sněmovní ústavně-právní výbor neodmítl možnost změny tzv. náhubkového zákona. Jako zmírnění
trestního řádu v současnosti zakazujícího zveřejňování jmen obětí trestných činů přijme dolní
parlamentní komora poslanecký návrh, uvedla pro Mediafax poslankyně a předkladatelka návrhu
Kateřina Jacques (SZ).

Vláda

11. ledna 2010

Vláda Jana Fischera přijala protikorupční balíček
Vláda Jana Fischera přijala protikorupční balíček. Po pondělním zasedání vlády o tom informoval
ministr vnitra Martin Pecina.

Obchodování s povolenkami na emise skleníkových plynů se bude vztahovat i na leteckou
dopravu
Obchodování s povolenkami na emise skleníkových plynů se bude nově týkat také letecké dopravy.
Vláda v pondělí schválila potřebnou novelu, kterou ji předložilo ministerstvo životního prostředí.

Vláda souhlasí s novým vymezením oborů specializačního vzdělávání ve zdravotnictví
Vláda na svém pondělním zasedání podpořila novelu, která nově vymezí obory vzdělávání
nelékařských zdravotnických pracovníků. Předlohu kabinetu předkložilo ministerstvo zdravotnictví.

Kabinet odmítl novelu zákona o geologických pracích
Vláda v pondělí odmítla novelu zákona o geologických pracích. Předlohu kabinetu předložila skupina
poslanců v čele s bývalým šéfem Strany zelených Martinem Bursíkem.

Fischerův kabinet schválil změnu jednacího řádu vlády
Kabinet Jana Fischera schválil v pondělí změny legislativních pravidel a jednacího řádu vlády. Novelu
předložil ministr a předseda Legislativní rady vlády (LRV) Pavel Zářecký.

Vláda rozšířila okruh lidí s nárokem na vakcínu proti mexické chřipce
Fischerův kabinet v pondělí rozhodl, že okruh lidí s nárokem na vakcínu proti mexické chřipce bude
širší o další pracovníky ve veřejných službách, policisty, vojáky nebo například hasiče.

Program podpory filmového průmyslu navržený Ministerstvem kultury by měl být brzy
schválen
Zástupci Ministerstva kultury ČR v pondělí představili komisaři Evropské unie v Bruselu svůj návrh
na podporu tuzemského filmového odvětví. Ten by měl být co nejdříve schválen, agenturu Mediafax o
tom informoval tiskový mluvčí Ministerstva kultury Jan Cieslar.

14. ledna 2010

Legislativní rada vlády nepodpořila návrh zákona o kontrole
Legislativní rada vlády (LRV) během svého čtvrtečního zasedání nepodpořila návrh zákona o



kontrole, který kabinetu předložilo ministerstvo vnitra. Novela měla stanovit obecná, zejména
procesní pravidla výkonu kontroly.

15. ledna 2010

Vláda: Cesta z krize má vést přes znalostní ekonomiku, snížení korupce a úpravu daní
Vláda vypracovala tzv. "exit strategy" pro cestu z krize; ministři vidí cestu v přechodu od výrobní
ekonomiky ke znalostní, ve snížení míry korupce a v úpravě daní. Vláda to navrhuje v dokumentu,
který Mediafax získal v pátek z nejmenovaného vládního zdroje.

MMR: Státní podpora hypoték bude letos jedno procento
Ministerstvo pro místní rozvoj (MMR) bude v roce 2010 poskytovat příspěvek na hypotéční úvěry ve
výši jednoho procentního bodu. Ministerstvo o tom informovalo v pátek.

Poslanecká sněmovna

12. ledna 2010

Vlček: Sněmovna do voleb neprojedná všechny rozpracované zákony
Předseda Poslanecké sněmovny Miloslav Vlček (ČSSD) v úterý připustil, že dolní parlamentní
komora nejspíš nestihne do konce svého funkčního období projednat všechny předložené tisky,
kterých je zhruba 240. Vlček o tom informoval v úterý po pracovním obědě s předsedou Senátu
Přemyslem Sobotkou (ODS).

Vlček slíbil šéfovi Senátu, že sněmovna projedná stykový zákon
Předseda Senátu Přemysl Sobotka (ODS) dostal od šéfa sněmovny Miloslava Vlčka (ČSSD) slib, že se
ještě do voleb pokusí zařadit na program stykový zákon, norma upravující spolupráci obou
parlamentních komor. Oba politici se v úterý sešli na společném novoročním obědě.

13. ledna 2010

Sněmovní výbor požaduje vysvětlení v otázce snížení příspěvků na benzín pro postižené
Sněmovní výbor pro sociální politiku požaduje vysvětlení po ministerstvu práce a sociálních věcí v
otázce snížení příspěvku na benzín pro postižené občany. Mediafax o tom po zasedání výboru ve
středu informoval jeho předseda Zdeněk Škromach (ČSSD).

Sněmovní výbor schválil návrh na zvýšení mateřské
Sněmovní výbor pro sociální politiku schválil návrh lidoveckých poslanců na návrat mateřské na výši
roku 2009, ta se podle Janotova balíčku pro letošní rok snížila. Proti hlasovali pouze poslanci ODS,
informoval ve středu Mediafax šéf výboru Zdeněk Škromach (ČSSD).

Sněmovní výbor uložil vládě úkol hledat varianty důchodové reformy
Sněmovní výbor pro sociální politiku uložil vládě, aby našla varianty řešení důchodové reformy,
podle kterých by se kabinet vzešlý z nadcházejících voleb mohl řídit, agenturu Mediafax o tom
informoval předseda výboru Zdeněk Škromach (ČSSD).

Sněmovní výbor nevyloučil zmírnění náhubkového zákona
Sněmovní ústavně-právní výbor neodmítl možnost změny tzv. náhubkového zákona. Jako zmírnění
trestního řádu v současnosti zakazujícího zveřejňování jmen obětí trestných činů přijme dolní
parlamentní komora poslanecký návrh, uvedla pro Mediafax poslankyně a předkladatelka návrhu
Kateřina Jacques (SZ).



Návrh na 13. důchod sněmovní výbor zamítl
Návrh ČSSD počítající s mimořádným příspěvkem pro důchodce ve výši 2400 korun sněmovní výbor
pro sociální politiku zamítl. Proti návrhu hlasovali všichni poslanci kromě sociálnědemokratických,
zákonodárců, informoval Mediafax předseda výboru Zdeněk Škromach. (ČSSD).

14. ledna 2010

Sněmovní výbor pro životní prostředí doporučil vyšší užívání biopaliv
Sněmovní výbor pro životní prostředí dal ve čtvrtek zelenou návrhu, který požaduje vyšší používání
biopaliv v pohonných hmotách. Mediafaxu to sdělila členka výboru Kateřina Konečná (KSČM).

Sněmovní školský výbor podpořil vznik vysoké školy v Kutné Hoře
Školský sněmovní výbor souhlasí se vznikem neuniverzitní vysoké školy v Kutné Hoře, původní plán
na ustavení Královské univerzity Střední Čechy se členům výboru nezamlouval. Mediafaxu to sdělila
členka výboru Michaela Šojdrová (KDU-ČSL).

Senát

11. ledna 2010

Sobotka: Otázku turowské elektrárny chceme řešit celonárodně
Předseda Senátu Přemysl Sobotka (ODS) v pondělí jednal ve Frýdlantu se starosty Frýdlantského
výběžku o hrozbě rozšiřování polské turowské elektrárny a možných dopadech na životní prostředí.
Sobotka přislíbil přenést problém na celostátní úroveň, informoval mluvčí Senátu Petr Kostka

Ministerstvo spravedlnosti

14. ledna 2010

Kovářová chce snížit náklady v exekučním řízení
Ministryně spravedlnosti Daniela Kovářová hledá nástroje ke zmírnění dopadů krize pro lidi, kteří
jsou v exekučním řízení, a nejsou schopni splácet své dluhy. Pomoci by v tomto směru mohly nižší
náklady na exekuci, prohlásila ve čtvrtek ministryně.

Pozn.:

Podnikatelé se bouří proti zvláštní dani kvůli chybě u sociálního pojištění
11. ledna 2010 - Malí a střední podnikatelé se bouří proti možnosti, že by vláda mohla zavést zvláštní
daň pro ty firmy, které uspějí se žádostmi o vrácení peněz ze sociálního pojištění za rok 2007. Uvedl
to předseda Unie malých a středních podniků a poslanec za ODS David Šeich.

Ombudsman se zastal Pražanů trpících hlukem
13. ledna 2010 - Nejvíce hluku způsobují dopravní stavby a hudební produkce, lidé si také často
stěžují na zvýšené množství škodlivin a na otřesy způsobené přetížením komunikací kamiony. Podle
ombudsmana Otakara Motejla pozornost věnovaná hluku ze strany orgánů státní správy není
dostatečná.

LN: Řidiči pokutám z Německa neujedou, přijde exekutor
15. ledna 2010 - České řidiče začnou v letošním roce dohánět pokuty za přestupky, které spáchají v
Německu. Informují o tom páteční Lidové noviny (LN).



Nejvyšší správní soud verdikt nad Dělnickou stranou ve čtvrtek nevynesl, proces odročil na
únor
15. ledna 2010 - Čtyřdenní proces, ve kterém se u Nejvyššího správního soudu v Brně domáhá vláda
rozpuštění Dělnické strany, ve čtvrtek vynesením konečného verdiktu neskončil. Agentuře Mediafax
to řekl mluvčí NSS František Emmert s tím, že soudní senát odpoledne další projednávání kauzy
odročil na únor.

Zdroj: Mediafax.cz
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